
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 19. marts 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 588
Ulve er i dag på både habitatdirektivets bilag II og IV. For arter listet på bilag II skal 
medlemslandene udpege Natura 2000 områder. Selvom ulve har været i Danmark siden 
2012 og der i dag er mellem 30-50 ulve og forventning om en voksende bestand, er der 
fortsat ikke udpeget Natura 2000 områder for ulve i Danmark. Ministeriet har på et møde i 
ministeriets ulvegruppe i februar 2024 oplyst, at dette skyldes at ulv i Danmark ikke er på 
Kommissionens ”Checkliste” eller ”Referenceliste” for Danmark samt at det skulle være 
Kommissionens ansvar at opdatere disse lister.
– Hvilke begrundelser kan der derfor være for øget fleksibilitet i forvaltningen af en art, 

som juridisk set ikke forekommer i Danmark, og hvor regeringen tilsyneladende ikke 
agter at udmønte forpligtelserne til at udpege Natura 2000 områder for den pågælden-
de art.

– Vil ministeren derudover oplyse, om man juridisk set vil kunne indføre jagttid på en 
art med henvisning til habitatdirektivets bilag V, uden at udmøntet forpligtelserne for 
arten som værende på bilag II? Eller alternativt, om ministeren nu agter at udmønte 
forpligtelsen til at udpege Natura 2000 områder for ulve?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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